
Zápis	ze	schůze	Akademického	senátu	ETF	

25.	4.	2017	
	
	
Vedení	schůze:	Nikolai	Ivaskiv	(místopředseda)	
Zápis:	Benjamin	Roll	
	
Přítomni:		
Učitelská	komora:	Ondřej	Fischer,	Eva	Křížová,	Petr	Sláma	(musel	odejít	
během	zasedání),	Peter	Moreé,		
Studentská	komora:	Nikolaj	Ivaskiv	(místopředseda),	Benjamin	Roll,	Jonáš	
Zejfart,	Irena	Benešová	
	
Hosté:	Jiří	Mrázek	(děkan),	Ladislav	Beneš	(proděkan	pro	studium),	tajemnice	
Svobodová,	
ve	12:00	se	připojí	Tomáš	Zima	(rektor),		
	
Omluveni:	Jan	Kranát	(předseda),	Jaroslava	Šťastná,	Tereza	Pustková,	Jakub	
Ort.		
	
Program		
	

 Schválení	vnitřních	předpisů	UK	ETF	
		

 Návštěva	rektora	UK	Tomáše	Zimy		
	

 Žádost	organizátorů	Studentského	Majálesu	o	finanční	příspěvek		
	

__	
	

 Schválení	vnitřních	předpisů	UK	ETF	
 Senát	fakulty	má	schvalovat	návrhy	vnitřních	předpisů	na	návrh	

děkana.		
	

 Vzhledem	k	novele	VŠ	zákona	bylo	potřeba	upravit	vnitřní	předpisy	
fakulty	

	



 Předseda	senátu	Jan	Kranát	se	na	úpravách	podílel,	změny	jsme	
prodiskutovali	prostřednictvím	e‐mailové	konference	

 Většina	změn	je	spíše	formálních	
 Zásadní	změnou	je,	že	se	fakulta	musí	řídit	Správním	řádem	

	
 Po	schválení	budou	vnitřní	předpisy	odeslány	legislativní	komisi	AS	

UK	a	poté	je	schválí	senát	UK.			
	
 Připomínky	z	předběžné	diskuse,	jež	by	měl	senát	ještě	uvážit,	shrnul	

předkladatel	do	11	bodů,	podle	nichž	jednotlivé	přepisy	projednáme.	
	

 Změny	ve	statutu	fakulty	
	

 Statut,	čl.	4,	odst.	2.	Anglický	název	fakulty	–	doc.	Petr	Sláma	
navrhuje	změnit	Protestant	theological	faculty	na	Protestant	faculty	
of	theology	

 Návrh	schválen	8‐0‐0	
	
Námitka:	J.	Kranát	po	jednání	senátu	uplatnil	námitku,	že	anglické	
názvy	fakult	upravuje	čl.	5	Přílohy	č.	1	Statutu	UK.	Nelze	přijímat	
usnesení	v	rozporu	s	vnitřními	předpisy	UK.	Pokud	by	byla	vůle	
akademické	obce	ETF	změnit	anglický	název	fakulty,	nutno	iniciovat	
změnu	Statutu	UK	ve	velkém	senátu.	Toto	usnesení	AS	ETF	je	nulitní.	

	
 Statut,	čl.	11,	odst.	16.:	Pro	odvolání	děkana	AS	ETF	je	podle	§	27	

odst.	4	zákona	o	VŠ	potřeba	alespoň	třípětinová	většina,	tj.	7,2,	tedy	8	
hlasů	pro.			

 Statut,	čl.	20,	odst.	4.:	vypustit.	
	

AS	ETF	souhlasí	s	navrženými	změnami	ve	statutu	UK	ETF.		
 Schváleno:	8‐0‐0	

	
	

 Změny	v	Pravidlech	pro	organizaci	studia	(POS)	
	

 Návrh	na	vypuštění	POS,	čl.	8	
 Návrh	schválen:	8‐0‐0	

	



 Návrh	na	odstranění	POS,	čl.	11.	odst.	3.		
 Návrh	schválen:	8‐0‐0	

	
 POS,	čl.	12.	a	čl.	13.	doporučujeme	oproti	návrhům	v	poznámkách	

Dr.	Beneše	zanechat	(čili	ani	nehlasujeme	o	vypuštění)	
	
V	průběhu	zasedání	odešel	Petr	Sláma	

	
 POS,	čl.	17.		

 Uznávat	předměty	z	VOŠ	nemůžeme	
	
návrh	na	upravení	čl.	17:	
	
„Student	může	požádat	o	uznání	splnění	kontroly	studia	
předmětu.	Děkan	může	takové	žádosti	vyhovět,	pokud	byla	
obdobná	studijní	povinnost	splněna	na	univerzitě	nebo	na	jiné	
vysoké	škole	v	České	republice	anebo	v	zahraničí,	jestliže	od	
splnění	obdobné	studijní	povinnosti	neuplynulo	ke	dni	podání	
více	než	pět	let	v	případě	studijního	programu	sociální	
práce“		
(vysvětlení	‐		ve	studijním	programu	teologie	zůstává	lhůta	10	
let)	
	
Schváleno:	7‐0‐0	

	
	

AS	ETF	UK	schvaluje	změny	v	Pravidlech	pro	organizaci	studia.	
Schváleno:	7‐0‐0	
	
1.3.		Rigorózní	řád		
	
AS	ETF	UK	schvaluje	úpravy	rigorózního	řádu		
Schváleno:	7‐0‐0	
	
1.4.		Disciplinární	řád		
	
AS	UK	ETF	schvaluje	znění	disciplinárního	řádu.	
Schváleno:	7‐0‐0	
	



1.5.		Stipendijní	řád		
AS	UK	ETF	schvaluje	znění	stipendijního	řádu.		
Schváleno:	7‐0‐0		
	
	

 Návštěva	rektora	Tomáše	Zimy		
	
 Prof.	Tomáš	Zima	se	znovu	rozhodl	kandidovat	na	pozici	rektora	UK		
 Prezentace	programu	a	plánů	do	dalšího	období		

 Ocenění	pedagogické	práce	
	

 Otevření	UK	veřejnosti		
	

 Podpora	vědecké	činnosti		
 Prof.	Pokorný	byl	oceněn	novou	podporou	univerzity	
 Funguje	GAUK	atd.	

	
 Komunikace	rektorátu	se	všemi	částmi	UK	

	
 Mezinárodní	spolupráce		

	
	

 Do	budoucna	je	potřeba	společnými	silami	řešit	situaci	poklesu	
zájemců	o	studium	všech	tří	teologických	fakult.		
	

 Rektor	nabízí	podporu	naší	propagace	celé	fakulty	i	podporu	
jednotlivých	oborů		

	
 Diskuse	o	sociální	práci	–	otázka	akreditace	Mgr.	oboru.	

		
 Jestliže	bychom	věděli	o	habilitovaném	odborníkovi	v	oblasti	

sociální	práce,	rektor	je	připraven	nás	finančně	podpořit	
	

 Nejen	oficiální	setkání,	ale	přímá	vědecká	a	pedagogická	
kooperace		

 Do	budoucna	zájem	o	navýšení	počtu	zahraničních	studentů	
	

 	Během	následujících	let	dokončit	rekonstrukci	budovy	UK	ETF		



 Investice	z	MŠMT		
	

 Sněmovna	schválila	navýšení	stipendií	postgraduálním	studentům	a	
studentům	starším	26	lety	zrušila	povinnost	platit	zdravotní	a	
sociální	pojištění	

 Ale	úspěšnost	doktorandských	studií	na	UK	není	moc	dobrá	
	

 Příští	rok	dvě	výročí		
 670	let	UK	
 100	let	republiky	–	„Republika	Univerzitě	a	Univerzita	

Republice“	
	

 Bylo	by	dobré	se	do	budoucna	zaměřit	na	kooperaci	mezi	fakultami	a	
různými	obory	(UK	je	oborově	široce	rozkročená	a	má	tedy	potenciál)			

	
	

 Otázka	rozpočtu	
 Problém	závislosti	fakulty	a	pracovníků	na	grantech		

 45%	institucionální	financování,	55%	projektové…(v	
Německu	70%	institucionální)	

 Vedení	Univerzity	do	budoucna	řeší	navýšení	
institucionálního	financování	až	na	70%		

	
	

 Žádost	organizátorů	Studentského	Majálesu	o	příspěvek		
 Závisí	na	děkanovi	–	senát	nemá	v	kompetenci	o	tomto	rozhodnout	

 Děkan	podpořil	rozhodnutí	vyhovět	žádosti	a	podpořit	
Studentský	majáles	částkou	5000	Kč	
	

 	senát	podporuje	rozhodnutí	děkana	


